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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim odbytego dnia 24 sierpnia 2021 r. w Urzędzie Miejskim                      

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1250, a zakończono o godz. 1600 

 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   
i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 

1) Stryszyk Eugeniusz – Przewodniczący Komisji, 
2) Rekowski Eugeniusz, 
3) Januszewski Bogdan. 

 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 

2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr - Skarbnik  
4) Miotk Joanna – Dyrektor MGZUO 

5) Dyrektorzy szkół: 
a) Kamień Krajeński – Gwizdała Beata 

b) Duża Cerkwica – Liss Mariusz 
c) Zamarte – Sabatowska Monika 

6) Szczepańska Natalia – Inspektor 

7) Krawczyk Łukasz – Prezes ZGKiM Sp. z o.o. 
8) Szałamacha Krzysztof - Przedstawiciel firmy GEOTRANS 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego              

i Ochrony Przeciwpożarowej Eugeniusz Stryszyk. Następnie przedstawił 

porządek posiedzenia.   

 

 

Porządek posiedzenia 

 
  I. Informacja na temat rekultywacji składowiska odpadów w Kamieniu  

Krajeńskim.  
 

   II. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Sprawy oświatowe.  
2. Określenie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kamień Krajeński 

na rok szkolny 2021/2022.  

3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński 
za I półrocze 2021 r. 

4. Zmiany w WPF. 
5. Zmiany w budżecie na 2021 rok.  
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6. Zasady udzielania dotacji spółkom wodnym, tryb postępowania 

w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. 
7. Program współpracy Gminy Kamień Krajeński z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2022 rok. 

8. Pozostałe projekty uchwał. 

  
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 

Ad.I. Informacja na temat rekultywacji składowiska odpadów                      

w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Przebieg dyskusji w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu               

z posiedzenia komisji.  

 

Ad. II. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 

Ad. II.1. Sprawy oświatowe.  
 Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO Joanna Miotk. 
Przedstawiła informację o stanie oświaty w roku szkolnym 2020/2021 oraz 

stan przygotowań do roku szkolnego 2021/2022.  
 Następnie przestawienia informacji dot. funkcjonowania 

poszczególnych szkół na terenie Gminy Kamień Krajeński dokonali ich 
dyrektorzy.    
 

Dyrektor szkoły w Dużej Cerkwicy Pan Mariusz Liss poinformował             
o problemie z lokalizacją pieców centralnego ogrzewania w szkole                          
i związanych z tym kosztami.   

 

Radny Bogdan Januszewski nawiązał do projektu sali gimnastycznej     

w Dużej Cerkwicy, w którym przewidziana była stołówka. Nie uzyskało to 

jednak poparcia. Dziś nie byłoby problemu z brakiem pomieszczeń. Radny 

podkreślił, że wszyscy, którzy powinni wspierać taki projekt byli temu 

przeciwni.    

 

Radny Eugeniusz Rekowski zapytał o ogrzewanie budynku szkolnego  

w Dąbrówce. 

 

Dyrektor Mariusz Liss odpowiedział, że nie ma tam problemu                      

z ogrzewaniem. Wszystko funkcjonuje prawidłowo.  

 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz po wysłuchaniu wyjaśnień 

przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
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Ad. II.2. Określenie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kamień 

Krajeński na rok szkolny 2021/2022.  
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

MGZUO w Kamieniu Krajeńskim Joanna Miotk, informując, że Gmina 
spełnia obowiązek dowozu dzieci niepełnosprawnych poprzez zorganizowanie 
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci, młodzieży                        

i uczniów we własnym zakresie, albo poprzez zwrot rodzicom kosztów 
przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. W związku z art. 39 a 

ustawy Prawo oświatowe, zwrot kosztów jednorazowego przewozu następuje 
na podstawie umowy zawartej pomiędzy burmistrzem a rodzicami,                         
w wysokości określonej według wzoru: 

koszt = (a-b)*c*d/100 
gdzie: 
a - liczba kilometrów przewozu drogami publicznymi z miejsca zamieszkania 

do przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy 
wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjnowychowawczego, szkoły 

podstawowej albo szkoły ponadpodstawowej, a także przewozu rodzica z tego 
miejsca do miejsca zamieszkania lub miejsca pracy i z powrotem, 
b - liczba kilometrów przewozu drogami publicznymi z miejsca zamieszkania 

rodzica do miejsca pracy i z powrotem, jeżeli nie wykonywałby przewozu,                 
o którym mowa w lit. a, 

c - średnia cena jednostki paliwa w danej gminie właściwego dla danego 
pojazdu, 
d - średnie zużycie paliwa w jednostkach na 100 kilometrów dla danego 

pojazdu według danych producenta pojazdu. 
Rada Gminy zobowiązana jest do uchwalenia uchwały określającej 

średnią cenę paliwa w gminie na każdy rok szkolny. W Gminie Kamień 

Krajeński funkcjonuje jedna stacja paliw PKN Orlen. Średnią cenę 
jednostkową dla każdego rodzaju paliwa ustalono na podstawie sprawdzenia 

cen paliw w tej stacji w dniach od 02.08.2021 r. do 06.08.2021 r. 
 

Brak dyskusji.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

 

Ad. II.3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień 

Krajeński za I półrocze 2021 r. 
W/w informację przedstawił Skarbnik Piotr Gustyn. Szczegółowo 

omówił wszystkie zagadnienia.  

 
Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk nawiązał do rozbudowy 

świetlicy w Radzimiu. Podkreślił, że wszystkie prace powinny być 

wykonywane zgodnie z projektem.  

 

Radny Bogdan Januszewski oświadczył, że adaptacja pomieszczeń 

posterunku policji jest to najdroższa inwestycja w historii Kamienia 
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Krajeńskiego. Stwierdził, że nie było droższej inwestycji. Podkreślił, że znowu 

mówi się, że będzie trzeba dołożyć środki.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że są to prace wykonywane na 

mieniu gminnym. Stwierdził, że lepiej byłoby wybudować budynek od nowa, 

ale nie pozwoliłby na to konserwator zabytków.  

 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że z przedstawionej informacji 

przez Skarbnika wynika, że wszędzie dokłada się środki. Poprosił zatem, aby 

dołożyć środki i zrobić w Dużej Cerkwicy całą drogę, ponieważ później na  

100-metrowy odcinek żadna firma nie będzie chciała przyjść.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że nie mogą być wszystkie 

środki przeznaczane tylko na Dużą Cerkwicę.  

 

Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że może to być koszt około 

200.000 zł. Jest okazja, żeby to dokończyć. Mieszka tam ponad 40 osób i też 

chcieliby mieć zalany asfalt. W późniejszym terminie nie przyjdzie żadna 

firma na taki odcinek drogi. Poprosił o wykonanie tego odcinka przy okazji 

realizacji inwestycji drogowej w Dużej Cerkwicy.   

  

Burmistrz Wojciech Głomski przypomniał, że asfalt miał zostać 

położony w innym kierunku, ale podjęto decyzję, żeby „zawinąć asfalt”.                

W taki sposób nastąpiło połączenie z drogą od strony kościoła. Podkreślił 

również, że tam gdzie mają być wykonywane inwestycje czynione są starania 

o pozyskanie środków zewnętrznych.    

 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że to, iż asfalt został 

„zawinięty” spowodowane było tym, że zgodnie z projektem między asfaltami 

miała być polna droga. Stwierdził, że poprosi o środki na ten 100-metrowy 

odcinek jeszcze na najbliższej sesji.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że wiele zadań wykonanych 

zostało na rzecz Dużej Cerkwicy.  

 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że zostawiając te 100 metrów 

to będzie taki punkt sporny.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski wspomniał również o decyzji sołectwa 

Dąbrówka, które w ramach środków z budżetu sołeckiego dokładają do 

inwestycji drogowej.  
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Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że jak w Dąbrówce zabrakło 

30.000 zł to nie został skrócony odcinek drogowy tylko zostały dołożone 

środki. Rada wyraziła na to zgodę.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że w tym wypadku chodziło              

o szerokość chodnika. Ponadto stwierdził, że jak w Dużej Cerkwicy przy sali 

zabrakło środków na odwodnienie to też zostały dołożone środki.  

 

Następnie zaproponowano radnemu Bogdanowi Januszewskiemu 

złożenie interpelacji w przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk podkreślił, że muszą być 

przede wszystkim środki w budżecie jeżeli ma to być inwestycja tegoroczna.  

    

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Ad.II.4. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2021r. 
Planowane na rok 2021 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 36.242.012,55 zł, 
- wydatki ogółem – 39.425.316,338.964.116,397 zł. 

Ponadto zmniejszył się deficyt o 730.000,00 zł, który obecnie wynosi 
2.736.330,84 zł. Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób: 
- kredytami w kwocie 1.650.000,00 zł, 

- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z wynikających                     
z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na 

realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych 
środków w kwocie 61.811,52 zł. 
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach                
w kwocie 174.519,32 zł. 
- nadwyżka z lat ubiegłych w kwocie 850.000,00 zł. (zwiększenie                           

o 350.000,00 zł.). 

W załączniku Nr 2 Zmiany nastąpiły w następujących zadaniach: 
1. „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ul. Szkolnej, 
budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Polnej, budowa sieci wodociągowej  

i kanalizacji sanitarnej przy ul. Dworcowej, budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej w ul. Wąskiej oraz budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. 

Brzozowej w Kamieniu Krajeńskim.” nastąpiło zmniejszenie wartości zadania 



6 
 

po podpisaniu aneksu (koszty poprzetargowe). Wartość zadania w 2021r. 

przed zmianą wynosiła 696.872,72 zł.- natomiast po zmianie wynosi 
230.520,27 zł. (Środki kwalifikowane własne i unijne). 

2. Doszło nowe zadanie pod nazwą „Adaptacja pomieszczeń Posterunku na 
Klub Seniora" - Lokalny Program Rewitalizacji dla Gminy Kamień Krajeński”. 
Zadanie współfinansowane ze środków unijnych z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020, Oś 
priorytetowa 6. Solidarne społeczeństwo i konkurencyjne kadry, Działanie 

6.2 Rewitalizacja obszarów miejskich i ich obszarów funkcjonalnych. 
Wydatki na poszczególne lata kształtują się następująco: 
w 2021r. 290.000,00 zł, w tym dofinansowanie 165.329,00 zł, 

w 2022r. 476.960,49 zł, w tym dofinansowanie 205.045,32zł, 

W przedmiotowym punkcie wywiązała się dyskusja na temat adaptacji 
pomieszczeń w budynku Posterunku Policji w Kamieniu Krajeńskim na Klub 

Seniora.  
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie            

3 głosami za. 

 

Ad.II.5. Zmiany w budżecie na 2021 r.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Radny Bogdan Januszewski zapytał czy środki dodatkowe w wysokości 

290.000 zł na adaptację pomieszczeń Posterunku Policji na Klub Seniora, 

mieszczą się w tych 770.000 zł czy jest to dodatkowe zwiększenie.   

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że jest to zawarte w tej kwocie.  

 

Radny Bogdan Januszewski ponownie nawiązał do wykonania dodatkowego 

100-metrowego odcinka drogi w Dużej Cerkwicy, którego koszt wg radnego 

wyniósłby około 200.000 zł.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że ma być realizowana ul. Polna                

i mieszkańcy również mówią, że 2 odcinki po 100 metrów także przydałoby 

się zrobić.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami 

za. 

 

Ad.II.6. Zasady udzielania dotacji spółkom wodnym, tryb postępowania 
w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował, że zgodnie z zapisem art. 7 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 
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8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, zadania własne gminy obejmują 

sprawy m.in. z zakresu ochrony środowiska i przyrody oraz gospodarki 
wodnej. 

Celem realizacji uchwały jest umożliwienie spółkom wodnym 
pozyskiwanie środków finansowych – dotacji z budżetu Gminy Kamień 
Krajeński na realizację zadań statutowych z zakresu gospodarki wodnej. 

Projekt przedmiotowej uchwały, zgodnie z przepisem art. 7 ust. 3                  
i ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu w sprawach dotyczących 

pomocy publicznej, zgłoszono Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji                    
i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 
 

Radny Bogdan Januszewski zwrócił uwagę na wysokość dotacji i tryb jej 
przekazania.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały jednogłośnie 3 głosami za. 

 
Ad.II.7. Program współpracy Gminy Kamień Krajeński z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2022 rok. 
 

 Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor Natalia Szczepańska. 
Poinformowała, że Program współpracy na rok 2022 wynika                             

z wypracowanych zasad współpracy samorządu Gminy Kamień Krajeński                
z organizacjami pozarządowymi oraz dotychczasowych doświadczeń 
współpracy przy realizacji programów współpracy w latach poprzednich. 

 Głównym celem programu jest budowanie partnerstwa między 
administracją publiczną i organizacjami pozarządowymi poprzez wspieranie 
organizacji pozarządowych  w realizacji ważnych celów społecznych. 

 Dnia 10.08.2021 roku odbyły się konsultacje społeczne Programu 
Współpracy Gminy Kamień Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2022. W konsultacjach nie wzięło udziału żadne stowarzyszenie. 

Celem konsultacji było ustalenie priorytetowych zadań do 

dofinansowania w 2022 roku na otwarte konkursy ofert w poszczególnych 
typach działań. 

Priorytety zadań do dofinansowania to: 

1) działalność na rzecz integracji społecznej; 
2) działalność na rzecz osób w wieku emerytalnym;  

3) upowszechnianie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 
narodowego oraz podtrzymywania i upowszechniania tradycji narodowej, 
pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, 

obywatelskiej i kulturowej; 
4) krajoznawstwo oraz wypoczynek dzieci i młodzieży; 

5) przeciwdziałania uzależnieniom; 
6) ekologii i ochrony dziedzictwa przyrodniczego. 

 

Brak dyskusji. 
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami 

za. 

 

Ad.III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Brak zapytań i wniosków. 

 
 

  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 24 sierpnia 2021 r.  

  

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Eugeniusz Stryszyk 


